

ОПЕРАТИВНА ІНФОРМАЦІЯ
(за матеріалами інтернет-версій друкованих ЗМІ
та онлайн-медіа)

29.08.2025

Зміст:

(натисніть на заголовок для переходу на текст)

Загальні питання

[Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. МЗС та Мінкультури засуджують присутність російського прапора на Венеційському кінофестивалі. – Інф.](#)

[Village Україна. – 2025. – 28 серп. У книгарнях Readeat та «Книголенд» вибиті вікна внаслідок нічної атаки. – Гуржий В.; Укрінформ. – 2025. – 28 серп. У Києві внаслідок російського удару пошкоджена книгарня Readeat. – Інф.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Книгарня «КнигоЛенд» у Києві пошкоджена в результаті російського обстрілу. – Інф.](#)

Інформаційний суверенітет та інформаційна безпека України

[Укрінформ. – 2025. – 28 серп. В Україні заблокували YouTube-канал підсанкційного Юрія Бардаша. – Інф.](#)

Візуальні мистецтва

[Укрінформ. – 2025. – 28 серп. На фестивалі Burning Man у США прозвучав вірш Миколи Хвильового. – Інф.](#)

[Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. У PinchukArtCentre відкривається шість виставок. – Інф.](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. Авангард на рейках: у столичній підземці курсує артвагон про Казимира Малевича. – Асадчева Т.; Українська літературна газета. – 2025. – 28 серп. У київському метро курсуватиме вагон на честь художника Малевича. – Інф.](#)

Кіномистецтво. Кінопрокат

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 28 серп. Україну на премії «Оскар» представить стрічка Мстислава Чернова «2000 метрів до Андріївки». – Кругленко О.; Укрінформ. – 2025. – 28 серп. Фільм «2000 метрів до Андріївки» представить Україну на премії «Оскар». – Інф.; Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. На «Оскарі» Україну представлятиме фільм «2000 метрів до Андріївки» режисера Мстислава Чернова. – Скотнікова О.; Village Україна. – 2025. – 28 серп. Фільм Мстислава Чернова «2000 метрів до Андріївки» представлятиме Україну на «Оскарі». – Головань Д.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Фільм «2000 метрів до Андріївки» режисера Чернова представлятиме Україну на премії «Оскар». – Інф.](#)

Література

[Укрінформ. – 2025. – 28 серп. Андрій Даниленко став лавреатом міжнародної премії імені Івана Франка. – Інф.](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. У столиці оголосили лауреатів премії «Київська книга року – 2025». – Марків Н.](#)

[Україна молода. – 2025. – 28 серп. Слово за урядом: Петиція про заборону друку і продажу роскнижок набрала необхідну кількість підписів. – Здоровило Т.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Петиція до Кабміну про обмеження друку і розповсюдження російськомовної книги набрала 25 тис. голосів. – Інф.; Укрінформ. – 2025. – 28 серп. Петиція про обмеження друку і продажу російськомовних книжок набрала необхідну кількість підписів. – Інф.; Village Україна. – 2025. – 28 серп. Петиція про заборону російськомовних книжок в Україні зібрала підписи в останній день. – Головань Д.; Українська літературна газета. – 2025. – 28 серп. Петиція про заборону друку і продажу російськомовних книжок набрала необхідну кількість підписів. – Інф.](#)

Музейна справа

[Укрінформ. – 2025. – 28 серп. У Києво-Печерській лаврі презентували проєкт «Україна в мініатюрі». – Інф.](#)

Бібліотечна справа. Промоція читання

[Українська літературна газета. – 2025. – 29 серп. Стартує Всеукраїнський літературний тур: «Що воно таке? Українська література». – Інф.](#)

Релігія

[Укрінформ. – 2025. – 28 серп. В Україні УПЦ Московського патріархату визнали афілійованою з РПЦ. – Інф.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Держетнополітики визнали УПЦ \(МП\) афілійованою з РПЦ. – Інф.; Україна молода. – 2025. – 28 серп. УПЦ визнали афілійованою з Російською православною церквою. – Здоровило Т.; Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. Київську митрополію УПЦ визнали афілійованою із забороненою іноземною релігійною організацією. – Скотнікова О. та ін.](#)

[Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Афілійована з РПЦ УПЦ \(МП\) через 60 днів позбудеться прав на користування державним і комунальним майном – закон. – Інф.](#)

Нацменшини. Закордонні українці

[Укрінформ. – 2025. – 28 серп. «Український оркестр свободи» з успіхом виступив на фестивалі в Бухаресті. – Інф.](#)

Загальні питання

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. МЗС та Мінкультури засуджують присутність російського прапора на Венеційському кінофестивалі. – Інф.

Міністерство закордонних справ й Міністерство культури та стратегічних комунікацій засуджують присутність російського прапора на Венеційському кінофестивалі. «Фестиваль розпочався показом першої трагікомедії власного авторства. Під цим прапором російські військові просто зараз вчиняють воєнні злочини. Навіть сьогодні Росія здійснила жорстокий напад на Київ та низку інших українських міст, вбивши щонайменше 21 людину, зокрема четверо дітей...», – ідеться в заяві у телеграм-каналі МЗС. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1100259.html>

Village Україна. – 2025. – 28 серп. У книгарнях Readeat та «Книголенд» вибиті вікна внаслідок нічної атаки. – Гуржий В.; Укрінформ. – 2025. – 28 серп. У Києві внаслідок російського удару пошкоджена книгарня Readeat. – Інф.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Книгарня «КнигоЛенд» у Києві пошкоджена в результаті російського обстрілу. – Інф.

Кав'ярня-книгарня Readeat на Антоновича та «Книголенд» на Олімпійській постраждали внаслідок російського обстрілу в ніч на 28 серпня. У Readeat вбито двері, співробітники та книжки не постраждали. У книгарні-кав'ярні «Книголенд» пошкоджено приміщення та зіпсовано книжки. Наразі у книгарні підраховують збитки та планують працювати над відновленням. Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/business/news/366113-u-knigarnyah-nbsp-readeat-nbsp-ta-knigoland-vibiti-vikna-vnaslidok-nichnoyi-ataki>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4030357-u-kyevi-vnaslidok-rosijskogo-udaru-poskodzena-knigarna-readeat.html>

<https://interfax.com.ua/news/general/1100055.html>

Інформаційний суверенітет та інформаційна безпека України

Укрінформ. – 2025. – 28 серп. В Україні заблокували YouTube-канал підсанкційного Юрія Бардаса. – Інф.

В Україні заблокували доступ до YouTube-каналу продюсера і співака Юрія Бардаса, який поширював співзвучні російській пропаганді наративи. Про це Центр протидії дезінформації при Раді національної безпеки і оборони України повідомляє у Фейсбуці. Після початку повномасштабної війни Юрій Бардаш підтримував російську агресію. Проти нього застосовано санкції РНБО, введені в дію Указом Президента України від 11 квітня 2025 року. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4030373-v-ukraini-zablokuvali-youtubekanal-pidsankcijnogo-uria-bardasa.html>

Візуальні мистецтва

Укрінформ. – 2025. – 28 серп. На фестивалі Burning Man у США

прозвучав вірш Миколи Хвильового. – Інф.

Вірш Миколи Хвильового «Що нам морок!» став центральним елементом української монументальної інсталяції «Black Cloud» / «Чорна хмара», представленої на фестивалі Burning Man 2025 у пустелі Блек-Рок, США. Організатори інсталяції повідомили, що вірш зачитав український актор та режисер Ахтем Сеїтаблаєв. Інсталяція має символізувати глобальні загрози та невидимі передчуття майбутніх катастроф. Монтаж інсталяції тривав ніч 24 серпня, у перший день стихія її зруйнувала. Проєкт створила команда Ukrainian Witness у співпраці з художником Олексієм Саєм, генеральним продюсером Віталієм Дейнегом та виконавчою продюсеркою Марією Мороз. Музичний супровід підготували діджей Tarolsky та електронний музикант Involver із використанням записів звуків війни, зроблених у Запоріжжі. Попри руйнування конструкції, команда повідомила, що «Black Cloud» планує європейське турне. Проєкт реалізували за сприяння МЗС України та в партнерстві з Українським інститутом, фінансування надали грантова програма Black Rock City Honoraria Program, громадські організації й приватні меценати. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4030588-na-festivali-burning-man-u-ssa-prozvucav-virs-mikoli-hvilovogo.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. У PinchukArtCentre відкривається шість виставок. – Інф.

У центрі сучасного мистецтва PinchukArtCentre 28 серпня відкривають шість нових виставок, де митці досліджують трансформацію суспільства, пам'ять народу, історичні й політичні зміни, а також магічні практики й щоденні ритуали. Персональна виставка Габріель Голаят «**Особисті свідчення**» фокусується на історіях жінок з різними гендерними досвідами, які розповідають власні історії пережитого патріархального насильства. Виставка Відкритої групи «**Певні докази майбутнього**» досліджує пам'ять як сукупність індивідуальних спогадів і уявлень, які в трьох роботах формують наративи колективної пам'яті. Персональна виставка Лесі Хоменко «**Уявна відстань**» включає понад п'ятдесят творів. Особливу увагу привертають серії, пов'язані з війною. Виставка «**Архіпелаг історії**» відштовхується від ідеї «архіпелагового мислення» деколоніального філософа з Мартініки Едуарда Гліссана. «... Виставка виросла з двох років роботи з дослідницькою платформою і показує, як українські художники переосмислюють зв'язки з історією після 2022 року», – зазначає кураторка Катерина Ботанова. Виставка програми РАС UA «**Хороша добра дружба**» – це відображення щирості двох нейровідмінних митців: Артема Олійника й Ліама Ешворта. Виставка програми РАС UA «**Звір вийшов із лісу**» створена на межі повсякденного і містичного. Виставки триватимуть до 4 січня 2026 року, крім «Хороша добра дружба», яка буде представлена до 12 жовтня. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1100014.html>

Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. Авангард на рейках: у столичній підземці курсує артвагон про Казимира Малевича. – Асадчева Т.; Українська

літературна газета. – 2025. – 28 серп. У київському метро курсуватиме вагон на честь художника Малевича. – Інф.

Нещодавно у київському метрополітені презентували спеціальний артвагон, присвячений Казимиру Малевичу. «Нам надзвичайно приємно долучитися до популяризації української культурної спадщини та повернення історичної правди про видатних українських митців, зокрема Казимира Малевича...», – зазначив Олексій Іванчик, заступник начальника Київського метрополітену. Над оформленням вагона працювала креативна продюсерка фільму «Малевич» Тетяна Філевська. Стрічка, створена за підтримки Державного агентства України з питань кіно та Фільм Центру Сербії, розповідає про ключові моменти життя художника. Артпоїзд і фільм – це спільна спроба повернути Казимиру Малевичу його українське ім'я та місце в культурному ландшафті Києва. Розписував вагон художник Дмитро Касянюк (Paint Hunters). Артпоїзд курсуватиме до кінця жовтня, і, як зазначають у метрополітені, подібні проекти мають особливу цінність – вони перетворюють щоденну поїздку на культурну подію. Ініціативу реалізовано у співпраці Київського метрополітену, FILM.UA та команди фільму «Малевич», прем'єра якого відбудеться 11 вересня у кінотеатрах по всій Україні. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116703/>

<https://litgazeta.com.ua/news/u-kyivskom-metro-kursuvatyme-vahon-na-chest-khudozhnyka-malevycha/>

Кіномистецтво. Кінопрокат

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 28 серп. Україну на премії «Оскар» представить стрічка Мстислава Чернова «2000 метрів до Андріївки». – Кругленко О.; Укрінформ. – 2025. – 28 серп. Фільм «2000 метрів до Андріївки» представить Україну на премії «Оскар». – Інф.; Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. На «Оскарі» Україну представлятиме фільм «2000 метрів до Андріївки» режисера Мстислава Чернова. – Скотнікова О.; Village Україна. – 2025. – 28 серп. Фільм Мстислава Чернова «2000 метрів до Андріївки» представлятиме Україну на «Оскарі». – Головань Д.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Фільм «2000 метрів до Андріївки» режисера Чернова представлятиме Україну на премії «Оскар». – Інф.

Український Оскарівський комітет обрав фільм, який представлятиме Україну на премії «Оскар» у категорії «Найкращий міжнародний повнометражний фільм» у 2026 році. Ним стала стрічка «2000 метрів до Андріївки». Це нова робота режисера Мстислава Чернова – творця картини «20 днів у Маріуполі», яка у 2024 році отримала «Оскар». Нова стрічка вже займає високі позиції у рейтингах платформ Letterboxd і Metacritic, а видання «The Times» назвало її «найважливішим фільмом року». «Це безкомпромісно чесний і пронизливий документальний твір, який занурює у реальність російсько-української війни крізь людський досвід – крихкий, виснажливий і водночас сповнений гідності...», – так оцінив стрічку Український Оскарівський комітет. Оголошення результатів відбору співпало з виходом фільму «2000 метрів до Андріївки» в прокат: він розпочався 28 серпня. Український Оскарівський

комітет обрав фільм Мстислава Чернова серед восьми заявок, серед яких також фільми «Буча» (режисер Станіслав Тіунов), «Дівія» (режисер Дмитро Грешко), «Обережно! Життя триває» (режисер Антон Штука), «Одного літа в Україні» (режисер Володимир Тихий), «Підйомна сила» (режисер Олександр Стратієнко), «Степне» (режисерка Марина Врода), «Стрічка часу» (режисерка Катерина Горностай). Як і попередній фільм режисера, нову стрічку створено в партнерстві між FRONTLINE (PBS) та Associated Press, двома провідними світовими медіа, які роками висвітлюють найгарячіші точки планети. Номінантів на премію «Оскар» буде оголошено 22 січня 2026 року, а церемонія вручення нагород відбудеться 15 березня 2026 року. Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/ukrainu-na-premiji-oskar-predstavit-strichka-mstislava-chernova-2000-metriv-do-andrijivki.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4030474-film-2000-metriv-do-andriivki-predstavit-ukrainu-na-premii-oskar.html>

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116698/>

<https://www.village.com.ua/village/culture/culture-news/366123-film-mstislava-chernova-laquo-2000-metriv-do-andriivki-raquo-predstavlyatime-ukrayinu-na-laquo-oskari-raquo>

<https://interfax.com.ua/news/general/1100066.html>

Література

Укрінформ. – 2025. – 28 серп. Андрій Даниленко став лавреатом міжнародної премії імені Івана Франка. – Інф.

Андрій Даниленко став лауреатом міжнародної премії ім. Івана Франка з монографією «Від Біблії до Шекспіра. Пантелеймон Куліш і формування української літературної мови», виданою в Університеті Пейс, Нью-Йорк. Цього року на здобуття премії подали 13 наукових монографій із Польщі, США та України. До фінального списку також увійшли колективна монографія «Країна солі і нафти» Богдана Лазорака, Беати Скварек і Тетяни Лазорак і монографія «Gloria et sacrum. Історична проза української еміграції» Ігоря Набитовича. «Окрім грошової винагороди у 275 тис. грн, лауреат премії отримав медаль та диплом», – зауважив під час церемонії нагородження директор міжнародного фонду Івана Франка Ігор Курус. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4030427-andrij-danilenko-stav-lavreatom-miznarodnoi-premii-imeni-ivana-franka.html>

Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. У столиці оголосили лауреатів премії «Київська книга року – 2025». – Марків Н.

Інститут політико-правових та релігійних досліджень оголосив лауреатів Всеукраїнської літературно-мистецької премії «Київська книга року» за 2025 рік. Премію засновано з ініціативи президента інституту – Олександра Герасименка – і щорічно вручають до Дня Незалежності України. Рішення про визначення лауреатів ухвалила Експертна рада Інституту політико-правових та релігійних досліджень. Імена переможців [оприлюднено тут](#). Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116641/>

Україна молода. – 2025. – 28 серп. Слово за урядом: Петиція про заборону друку і продажу роскнижок набрала необхідну кількість підписів. – Здоровило Т.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Петиція до Кабміну про обмеження друку і розповсюдження російськомовної книги набрала 25 тис. голосів. – Інф.; Укрінформ. – 2025. – 28 серп. Петиція про обмеження друку і продажу російськомовних книжок набрала необхідну кількість підписів. – Інф.; Village Україна. – 2025. – 28 серп. Петиція про заборону російськомовних книжок в Україні зібрала підписи в останній день. – Головань Д.; Українська літературна газета. – 2025. – 28 серп. Петиція про заборону друку і продажу російськомовних книжок набрала необхідну кількість підписів. – Інф.

25 тисяч українців підписали петицію про заборону друку і розповсюдження російськомовних книжок на правовому рівні. Про це свідчать дані розділу «Електронні петиції» на сайті Кабінету Міністрів України. Ініціатор петиції – письменник і військовий Ігор Снятинчук. Він закликає внести такі зміни у законодавство: обмежити друковані та електронні видання російською мовою не більше ніж 0,01% від загального накладу; заборонити поширення російськомовних видань на території України, а також участь у просуванні такої продукції, яка створена українцями, на міжнародних книжкових ярмарках від імені України; заборонити видавати та перевидавати твори російських авторів, а також країн – союзників держави-агресора; ввести адміністративну відповідальність у вигляді штрафу та посилити контроль за діяльністю видавництв і друкарень; запровадити експертну перевірку книжкової продукції на наявність пропаганди та проросійських поглядів автора. Петицію подали ще 28 травня. Цікаво, що потрібні 25 тисяч голосів українцям вдалося назбирати в останній день. Тепер пропозицію розгляне Уряд. Докладно:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190998/>
<https://interfax.com.ua/news/general/1100105.html>
<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4030604-peticia-pro-obmezenna-druku-i-prodazu-rosijskomovnih-knizok-nabrала-neobhidnu-kilkist-pidpisiv.html>
<https://www.village.com.ua/village/culture/culture-news/366137-petitsiya-pro-zaboronu-rosiyskomovnih-knizhok-v-ukrayini-zibrала-pidpisi-v-ostanniy-den>
<https://litgazeta.com.ua/news/petytsiia-pro-zaboronu-druku-i-prodazhu-rosijskomovnykh-knyzhok-nabrала-neobkhidnu-kilkist-pidpysiv/>

Музейна справа

Укрінформ. – 2025. – 28 серп. У Києво-Печерській лаврі презентували проєкт «Україна в мініатюрі». – Інф.

У Трапезній палаті Національного заповідника «Києво-Печерська лавра» відкрилась виставка «Україна в мініатюрі», експонатами якої стали 3D-моделі архітектурних пам'яток різних епох із різних областей країни, повідомляє МКСК. Зокрема, це знищені війною Донецький драмтеатр у Маріуполі та музей Григорія Сковороди, Софійський собор, що у Києві, та львівський Собор Святого Юра, франківський драмтеатр та луганський готель «Україна».

Екскурсію для перших відвідувачів провела кураторка Ліна Романуха. Як зауважили у МКСК, будівлі відтворила команда Skeiron, фахівці якої перед друком моделей провели масштабну роботу з оцифрування пам'яток. До цього «Україна в мініатюрі» мандрувала Фінляндією, Латвією, Францією, Угорщиною та Німеччиною, де знайомила світ із культурною спадщиною України та розповідала про втрати, завдані російською агресією. Виставка працюватиме щодня до 29 вересня, відвідування входить у загальний квиток заповідника «Києво-Печерська лавра». Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4030508-u-kievopecerskij-lavri-prezentuvali-proekt-ukraina-v-miniaturi.html>

Бібліотечна справа. Промоція читання

Українська літературна газета. – 2025. – 29 серп. Стартує Всеукраїнський літературний тур: «Що воно таке? Українська література». – Інф.

Першого вересня стартує проєкт з промоції читання «Що воно таке? Українська література». Це серія подій, присвячених презентації першої енциклопедії про українську літературу авторки Анастасії Євдокимової. Енциклопедія «Що воно таке? Українська література» вийшла друком у видавництві «Ранок» навесні 2025 року. Видання розраховане на старших підлітків, студентів, освітян, батьків та всіх, хто хоче заново відкрити для себе українську літературу. Проєктом передбачено близько 40 подій у 20-ти містах України. Культурно-мистецький проєкт з промоції читання «Що воно таке? Українська література» – спільна робота видавництва «Ранок» та Українського інституту книги. Проєкт реалізують за кошти державного бюджету України. Докладно:

<https://litgazeta.com.ua/news/startuie-vseukrainskyj-literaturnyj-tur-shcho-vono-take-ukrainska-literatura/>

Релігія

Укрінформ. – 2025. – 28 серп. В Україні УПЦ Московського патріархату визнали афілійованою з РПЦ. – Інф.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Держетнополітики визнало УПЦ (МП) афілійованою з РПЦ. – Інф.; Україна молода. – 2025. – 28 серп. УПЦ визнали афілійованою з Російською православною церквою. – Здоровило Т.; Вечірній Київ. – 2025. – 28 серп. Київську митрополію УПЦ визнали афілійованою із забороненою іноземною релігійною організацією. – Скотнікова О. та ін.

Державна служба з етнополітики та свободи совісті визнала Київську митрополію Української православної церкви (Московського патріархату) афілійованою з Російською православною церквою. Про це йдеться у заяві ДЕСС. Як зазначається, дослідження Держслужби виявило ознаки афіліації Київської митрополії УПЦ з РПЦ, що є порушенням Закону «Про свободу совісті та релігійні організації». Відповідно ДЕСС направила Київській митрополії УПЦ припис про усунення порушення закону. «У своєму листі предстоятель УПЦ митрополит Онуфрій заявив про відмову виконувати

вказаний припис», – повідомляють в ДЕСС. У зв'язку з відсутністю підстав для висновку про усунення порушень або помилковості винесеного припису ДЕСС визнала КМ УПЦ афілійованою з РПЦ. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4030504-v-ukraini-upc-moskovskogo-patriarhatu-viznali-afilijovanou-z-rpc.html>

<https://interfax.com.ua/news/general/1100072.html>

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190997/>

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116713/>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 28 серп. Афілійована з РПЦ УПЦ (МП) через 60 днів позбудеться прав на користування державним і комунальним майном – закон. – Інф.

За законом Українська православна церква (Московського патріархату), яку визнали афілійованою з РПЦ, через 60 днів достроково позбудеться права на користування державним і комунальним майном. Згідно з законом «Про захист конституційного ладу у сфері діяльності релігійних організацій», після прийняття рішення про визнання релігійної організації афілійованою з іноземною релігійною організацією, діяльність якої в Україні заборонена, Державна служба України з етнополітики та свободи совісті надсилає повідомлення про визнання відповідної релігійної організації афілійованою до Фонду державного майна України, органів місцевого самоврядування, інших юридичних і фізичних осіб, щодо яких є відомості про надання ними відповідній релігійній організації у користування майна. У цьому повідомленні йдеться про необхідність дострокового припинення прав користування майном, у тому числі дострокового припинення договорів оренди відповідного майна, укладених з даною релігійною організацією, скасування (дострокового припинення дії) рішень про надання відповідного майна у користування. Зазначається, що право користування державним та/або комунальним майном, надане таким релігійним організаціям, і укладені договори, пов'язані з використанням державного або комунального майна (оренди, найму, лізингу, інших форм користування чужим майном) припиняються достроково, через 60 днів з дня прийняття рішення про визнання релігійної організації афілійованою з іноземною релігійною організацією, діяльність якої в Україні заборонена. Згідно із законом, рішення державних органів з питань володіння та користування культовими будівлями і майном можуть бути оскаржені в адміністративному порядку відповідно до закону «Про адміністративну процедуру» в судовому порядку. Крім того, Держетнополітики звертається до суду з позовом про припинення релігійної організації. Зазначається, що релігійна організація у будь-який час після визнання її афілійованою з іноземною релігійною організацією, діяльність якої в Україні заборонена, може подати до Держетнополітики заяву про відкликання рішення про визнання її афілійованою у зв'язку із самотійним усуненням нею ознак афілійованості. До такої заяви має додаватися звіт про усунення порушень з відповідними підтвердними доказами. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1100095.html>

Нацменшини. Закордонні українці

Укрінформ. – 2025. – 28 серп. «Український оркестр свободи» з успіхом виступив на фестивалі в Бухаресті. – Інф.

У Бухаресті в межах Фестивалю Джордже Енеску відбувся концерт «Українського оркестру свободи» під керівництвом канадської диригентки українського походження Кері-Лінн Вілсон. На заході був посол України Ігор Прокопчук, який зустрівся з маестро Кері-Лінн Вілсон. Він привітав музикантів з Днем Державного Прапора та Днем Незалежності України. Посол подякував колективу за їхню відданість Україні, свободі та високому мистецтву. Також Ігор Прокопчук наголосив на важливості подібних культурних подій для поширення української культури у світі та зміцнення підтримки України. Посольство України привітало маестро Кері-Лінн Вілсон і весь оркестр з успішним виступом у столиці Румунії. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4030117-ukrainskij-orkestr-svobodi-z-uspihom-vistupiv-na-festivali-v-buharesti.html>

Випуск підготувала
завідувачка сектору оперативного інформування
та розповсюдження інформації Інформцентру з питань культури та мистецтва;
тел.: 425-23-26
електронна адреса: infocenter@nplu.org
info_nplu@ua.fm